
 

Commissie Welzijn – 01/10/2013 
  
Aanwezigen: Farid Bennasser, Johan De Vleeshouwer, Zineb El Boussaadani, Klaartje 

Heiremans, Kerstin Hopf, Ingrid Kluppels, Patrick Princen, Ali Salmi, Rita Van den 

Bossche, Alexander Vandersmissen 

 

Gert Eeraerts, departementshoofd; Sandra Cotteleer, diensthoofd 

 

Verontschuldigd: Marc Van Hammée, Martine De Rademaeker, Rita Janssens, Koen 

Anciaux, Hamid Riffi 

 

1. Verslag vorige commissie welzijn september 2013 

 

Het verslag wordt verdaagd naar een volgende sessie. 

 

 

2. Plaatsbezoek aan de begraafplaatsen 

 

Mevrouw Sandra Colle, diensthoofd begraafplaatsen, stelt de werking en noden van de 

begraafplaatsen voor aan de hand van een presentatie (in bijlage). 

 

Johan De Vleeshouwer: hoe zit het met de bereikbaarheid van de aula. Er is al een tijdje 

sprake van een parkeerprobleem. 

 

Sandra Cotteleer: inderdaad, er zijn plannen om parking aan te leggen, maar deze zijn 

tot op heden nog niet uitgevoerd. 

 

Rita Van den Bossche: Wat is de bezettingsgraad van de aula? 

 

Sandra Cotteleer: toch een 200x per jaar dat deze gebruikt wordt. Soms meerdere 

diensten op één dag, gemiddeld 3 à 4 dagen per week. 

 

Klaartje Heiremans: Is de aula soms te klein? 

 

Sandra Cotteleer: zelden, dat gebeurt misschien 2x op een jaar. 

 

Klaartje Heiremans: wanneer loopt zo’n concessie af? 

 

Sandra Cotteleer: na 30 jaar, en dan is deze verlengbaar. Als het om een gratis perceel 

van 15 jaar gaat, is het echter niet verlengbaar. Dan kan er wel gekozen worden om als 

nog een concessie aan te gaan. 

 

Patrick Princen: is het mogelijk om die termijnen te verlengen. 

 

Sandra Cotteleer: de stad doet hier al meer dan het verplicht is. Normaal bedraagt de 

gratis termijn slechts 10 jaar. 

 

Farid Bennasser: Na 15 jaar wordt het overschot overgebracht naar een ossuarium. Wie 

geen crematie wil, waar gaat die heen? 

 

Sandra Cotteleer: als de termijn verstreken is van 15 jaar, zorgt de stad voor de 

verwerking. De nabestaanden worden hier niet bij betrokken. 

 

Patrick Princen: Is er alleen op de hoofdbegraafplaats een tekort aan plaats of geldt dit 

ook voor de fusiegemeenten? 



 

Sandra Cotteleer: In de fusiegemeenten is er vaak nog minder plaats. Bijvoorbeeld in 

Leest zijn de noden hoog. 

 

Rita Van den Bossche: Hoeveel personen worden er jaarlijks zo begraven? En crematies? 

 

Sandra Cotteleer: een 700tal. 73% hiervan zijn crematies. 

 

Klaartje Heiremans: werd er ooit gedacht om een crematorium te openen? 

 

Sandra Cotteleer: deze worden beheerd door intercommunales, bvb. Antwerpen, 

Hulshout, … Vilvoorde gaat weldra sluiten, maar in Zemst zal er een nieuwe komen. 

 

Patrick Princen: en hoeveel plaatsen zijn er vandaag nog beschikbaar.  

 

Sandra Cotteleer: We hebben nog een 225tal plaatsen voor concessies. Dit betekent dat 

we ongeveer een 2tal jaar verder kunnen, hetgeen wil zeggen dat de voorbereidingen 

van fase 2 moeten opgestart worden. 

 

Klaartje Heiremans: worden mensen verwittigd op het einde van een concessie? 

 

Sandra Cotteleer: dat is een wettelijke verplichting. 1 jaar lang wordt dit uitgehangen op 

het kerkhof. Daarnaast proberen we nabestaanden aan te schrijven, maar dat is niet zo 

eenvoudig. Zeker als mensen na verloop van tijd buiten Mechelen zijn gaan wonen. 

 

Farid Bennasser: Hoe gebeuren de begrafenissen voor Moslims? 

 

Sandra Cotteleer: dit is een terugkerende politieke vraag. Vanuit de gemeenschap 

krijgen we echter weinig aanvragen, aangezien de meesten worden gerepatrieerd naar 

het buitenland. Een aantal bekeerde Vlamingen zijn wel vragende partij, maar weinig in 

aantal. Er is ook grote onduidelijkheid over wat er juist gevraagd wordt: een apart perk, 

richting Mekka, het begraven worden in reine grond, eeuwige concessies? 

 

Vervolgens ontstaat er binnen de commissie een lange discussie over wat wel en niet zou 

moeten kunnen om tegemoet te komen aan de vraag. Er wordt besloten dat hier nog 

initiatieven kunnen genomen worden en dat de gemeenteraad hier het geschikte orgaan 

voor is. 

 

 

Verslaggever: Gert Eeraerts 


